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Čtete knihy??? 
 

Proč vlastně číst? Proč ztrácet čas hodinami, kdy má člověk zabořený nos mezi 

stránkami a kolikrát nevnímá čas kolem sebe? Z mého pohledu čtení rozvíjí fantazii 

a znalosti člověka. Obohacuje ho o slova a zážitky. A jak jsem na tom se čtením já?  

Vždycky jsem si říkal, že mne čtení na základní ani na střední škole moc nebavilo a že 

až na vysoké škole jsem začal s chutí číst. Problém byl ale v tom, že jsem byl nucen k čtení 

knih, které mne zas až tak moc nebavily. Dnes povinnou četbu chápu jako prostředek, jak 

rozvíjet v mladém člověku čtenářské schopnosti. A taky vyjadřovací. Ale chyběla mi volba 

toho, co budu číst. Zejména na základní škole. Na střední škole už jsem volbu trochu měl – 

mohl jsem si vybrat z několika titulů od různých autorů. Ale pořád i toto nebylo úplně ono 

a kolikrát má volba nebyla šťastná. Jenže jsem zvolil a tak jsem byl nucen knihu dočíst. 

Do svých 20 let jsem měl snad jen 2 nebo tři knihy, které jsem přečetl s chutí. 

S vysokou školou se to změnilo, žádné předměty, které by mne nutily číst beletrii. 

Naučnou literaturu jsem pochopitelně musel číst a co víc, ještě jsem si musel hodně z ní 

zapamatovat. Na ukrácení nudy, nebo když už mne nebavilo dívání se na seriály před 

spaním, jsem se rozhodl si něco přečíst. Kamarádka tehdy četla Harryho Pottera, Fénixův 

řád. Trochu jsem nechápal, co je tak úžasného na dětské knížce. Omyl. Dětská knížka to 

nebyla. Původní předsudek mne málem ošidil o příjemné hodiny čtení do brzkých ranních 

hodin. No a tak jsem začal číst beletrii, vyhledávat knihkupectví a kupovat si knížky. 

Tu mne zaujal přebal, tu zas upoutávka, nebo i krátké přečtení prvních stránek v křesle 

v knihkupectví. Doteď miluji vůni nově koupené knížky, když ještě není vyvětraná 

otáčením stránek.  

Sice dnes nemám moc času na čtení knih, ale rád si přečtu některé znovu a občas 

navštívím i to knihkupectví. Naposledy jsem objevil 2 knihy, které mne zaujaly svým 

příběhem. Doufám, že si najdu více času na čtení a objevím další úžasné tituly. 

Vám mohu jen doporučit, abyste také četli knihy. Vaši osobnost to jistě obohatí. A pokud 

nechcete utrácet peníze za knížky nové, zajděte do knihoven, které nabízí většinu toho, co 

knihkupectví, ale výrazně levněji. 

I my tu v Dobrčicích jednu knihovnu máme. Je sice malá, ale také Vám může mnohé 

nabídnout. Více o ní dále v novinách. 

Marek Ostrčil 
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Z činnosti zastupitelstva 
 

Zastupitelstvo obce Dobrčice na svém 22. zasedání konaném dne 7. března 2018: 

▪ schválilo program 22. zasedání Zastupitelstva obce Dobrčice. 

▪ vzalo na vědomí kontrolu plnění usnesení z 21. zasedání Zastupitelstva obce Dobrčice. 

▪ vzalo na vědomí provedená rozpočtová opatření č. 12/2017, 13/2017, 1/2018 a 2/2018. 

▪ vzalo na vědomí zápis č. 1/2018 ze zasedání Kontrolního výboru Zastupitelstva obce 

Dobrčice a zápis č. 1/2018 ze zasedání Finančního výboru Zastupitelstva obce Dobrčice. 

▪ požádalo o doplnění podkladových materiálů k rekonstrukci kříže na Podkřížové. 

▪ schválilo uzavření Dodatku č. 3 ke Smlouvě o dílo na zhotovení územního plánu 

pro obec Dobrčice. 

▪ schválilo šéfredaktorem Dobrčických novin starostu obce a uložilo mu sestavit redakční 

radu. 

 

V uplynulém období se zastupitelstvo obce a obecní úřad zabývali následujícím: 

▪ V úterý 2. ledna se konala Valná hromada DSO Přestavlcký les. Podrobnosti níže. 

▪ V měsíci lednu se obecní úřad zabýval přípravou voleb prezidenta ČR. Podrobnosti 

o výsledku hlasování v Dobrčicích naleznete níže. 

▪ V měsíci lednu zaměstnanci obce započali s výrobou nových laviček z klád. Ty staré, 

zhotovené z lipového dřeva, byly již ve špatné stavu a nebylo možné je již opravit. 

Do konce dubna budou místo nich umístěny nové. Snad si na nich rádi posedíte. 

▪ V únoru a březnu byla řešena problematika změn v autobusové dopravě. Olomoucký 

kraj uznal, že změny nebyly naplánovány s dostatečným rozmyslem a bylo nutné již 2x 

od začátku roku měnit nový jízdní řád. Doufáme, že již k dalším změnám nedojde. 

Zároveň budeme rádi za informace o problémech v jízdních řádech a případných 

zpožděních spojů. Tyto informace pak postoupíme krajskému koordinátorovi 

integrovaného dopravního systému. 

▪ Od začátku roku starosta společně s pracovníky mikroregionu řešil problematiku 

ochrany osobních údajů v návaznosti na nové nařízení EU o ochraně osobních údajů. 

Díky tomu se podařilo najít kompromis, který asi 10 obcím umožní v rámci 

mikroregionu sdílet pověřence pro ochranu osobních údajů, kterého od 25. května musí 

mít všechny veřejné instituce, tj. i obce. Na činnost tohoto pověřence byla získána dotace 

přes Svaz měst a obcí ČR. Naši obec bude činnost pověřence stát cca 6.000,- Kč za rok, 

což je ve srovnání s nabídkami od soukromých firem přibližně desetina ceny.  

▪ V pátek 2. března proběhl na obecním úřadě závěrečný audit za rok 2017, který 

každoročně provádí pracovníci Krajského úřadu Olomouckého kraje. Kontroloři 

v kontrolovaných dokumentacích neshledali žádné nedostatky. Součástí kontroly je 

vždy dodržování právních předpisů, hospodaření, kontrola inventur, kontrola dotací, 

výběrových řízení aj. 

▪ V únoru byla podána žádost o dotaci na přípravu projektové dokumentace na novou 

kanalizaci. Očekávaný příspěvek by měl být 277.991,- Kč. Snad nám bude dotace 

přidělena. 

▪ V měsíci březnu bylo DSO mikroregionu Moštěnka oznámeno, že mu byla udělena 

dotace na kompostéry, štěpkovače a kontejnery na textil. V dubnu proběhne výběrové 

řízení na dodavatele požadovaných věcí a předpokládáme, že v květnu bude naší obci 

dodán štěpkovač, 10 kompostérů (požadavek byl na ty kvalitnější zelené) a kontejner na 

nepotřebný textil. 

    Marek Ostrčil 
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Informace a zajímavosti 
 

Ořez topolu u rybníka 

    
 

Po březnovém silném větru jsme provedli ořez topolu u rybníka, který byl již ve velmi 

špatném stavu, mnoho z jeho větví bylo polámaných a často ještě zavěšených v koruně. 

Pomocí 30metrové plošiny byl topol po kouskách seřezán a nyní již zbývá jen 

několikametrové torzo.  

Ačkoliv je dle arboristy topol v kmeni už nahnilý, tak bude zbylá část ponechána. 

Až příští rok bude možné definitivně rozhodnout, zda bude nutné topol zcela pokácet. 

Pokud topol obroste, tak bude moci i nadále plnit svou společenskou a ekologickou funkci 

bez toho, aby bezprostředně ohrožoval návštěvníky rybníka. 

foto MO 

 

Kácení lip u výletiště 

Obec Dobrčice byla nucena u výletiště pokácet dvě lípy, které byly dle arboristy nahnilé. 

O kácení obecní úřad požádal dobrovolné hasiče, kteří mají ve svých řadách 4 členy, kteří 

byli loni vyškolení pro práci s motorovou pilou. Kácení se uskutečnilo 31. března. Jedna 

lípa musela být nejdříve ořezána a následně byla pokácena za asistence hasičského vozidla. 

Druhá lípa, která stála u dětských průlezek, byla pokácena bez předchozího ořezání, ale za 

větší asistence hasičského vozidla, aby nedošlo k pádu na skluzavku. Po kácení byl u obou 
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lip potvrzen výrazný stupeň hniloby kmene, přičemž zdravé části kmene byly již jen při 

okrajích. Potvrdilo se tak doporučení arboristy ohledně nutnosti pokácet tyto lípy. Přišli 

jsme tak o dva krásné statné stromy, ale bezpečnost návštěvníků výletiště byla v tomto 

případě na prvním místě.  

Stromy byly pokáceny v souladu s vydaným povolením ke kácení dřevin a jako náhrada 

za ně bude na podzim vysázeno 8 lip nových. V místech pokácených lip by výsadba měla 

být provedena také. Pokusíme se zakoupit už vzrostlejší lípy, abychom urychlili zaplnění 

vzniklého prostoru. 
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foto MO 

 

Obnova cest 

V březnu byla zaslána oficiální žádost o předání pozemku p. č. 297 v k. ú. Dobrčice 

(cesta mezi Kamencem a Podkřížovou), který obec Dobrčice odkoupila od Horní Moštěnice 

a obhospodařuje ho společnost Salix Morava, a.s. K předání pozemku dojde na podzim 

letošního roku a následně bude upraven a oset trávou. Nová cesta tak propojí oba kříže. 

Následovat by měla i výsadba stromků či keřů. V souvislosti s obnovou této cesty dojde 

i k obnově další polní cesty, která povede od příjezdové komunikace, kolem zahrady pana 

Klementa až na horizont, kde se spojí s cestou mezi kříži. Nové cesty by měly sloužit 

především pro pěší či cyklisty. 

V letošním roce bude již k dispozici nová cesta vedoucí od potoka přes část Nad 

Chmelínem. 
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Nové dopravní zrcadlo u točny 

 

Na plot paní Voltnerové bylo osazeno dopravní 

zrcadlo, které má za cíl zlepšit výjezd kolem 

„Běhalíkové“ zahrady. 

Hlavním důvodem pro pořízení zrcadla bylo 

několik incidentů v loňském roce, kdy na této 

křižovatce málem došlo ke srážce vozidel s dětmi 

na kolech. Věřím, že se zrcadlo osvědčí a přispěje 

k větší bezpečnosti. 

Touto cestou děkuji také paní Zdence Voltnerové, 

která dala souhlas k osazení zrcadla na sloupek její 

brány. 

foto MO 

 

Volba prezidenta ČR – I. kolo 12. a 13. ledna 2018, II. kolo 26. a 27. ledna 2018 

Ve dnech 12. a 13. ledna 2018 proběhla v i v naší obci druhá přímá volba prezidenta 

České republiky. Na voličském seznamu bylo zapsáno 183 voličů, voleb se zúčastnilo 122 

voličů, procentuální účast činila 66,67 %. Občané vybírali celkem z devíti kandidátů, voliči 

v naší obci rozdělili své hlasy následovně:  

Miloš Zeman   45 hlasů 36,88 % 

Jiří Drahoš    33 hlasů 27,04 % 

Pavel Fischer  17 hlasů 13,93 % 

Michal Horáček   9 hlasů 7,37 % 

Marek Hilšer   9 hlasů 7,37 % 

Mirek Topolánek   4 hlasy 3,27 % 

Hynek Jiří    4 hlasy 3,27 % 

Vratislav Kulhánek  1 hlas  0,81 % 

Petr Hannig    0  0,00 % 

 

Ve dnech 26. a 27. ledna 2018 proběhlo v obci druhé kolo přímé volby prezidenta České 

republiky, ve kterém se utkali vítězní kandidáti z prvního kola, Miloš Zeman a Jiří Drahoš.  

V rámci celé republiky vyhrál volby a podruhé se stal prezidentem České republiky Miloš 

Zeman. V naší obci se ze 182 zapsaných voličů zúčastnilo 130 voličů, procentuální účast 

činila 71,43 %. 

Miloš Zeman   69 hlasů 53,07 % 

Jiří Drahoš    61 hlasů 46,92 % 

Jaroslav Chlapečka 

 

Veřejné osvětlení už snad bude svítit 

V minulém čísle Dobrčických novin jsme vás informovali o tom, že máme v obci 

problémy s veřejným osvětlením. Sice jsme provedli nejnutnější ořezy stromů, které 

zasahovaly do veřejného osvětlení, ale po silném větru, který vál v sobotu 17. března 

a v neděli 18. března, opět došlo k dlouhodobým výpadkům veřejného osvětlení. Důvodem 

pro tyto poruchy bylo uvolněné vedení veřejného osvětlení na sloupu pod trafostanicí – 

uvolněný izolátor. V silném větru pak docházelo ke zkratům vedení. Ve středu 21. března 

byla s pomocí plošiny zajištěna oprava uchycení vedení. Věříme, že touto opravou byl 

problém s veřejným osvětlením vyřešen. 
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Vyvrácený smrk u Kořínků 

Silný vítr, který měl za následek výpadky 

veřejného osvětlení, si v neděli 18. března 

vyžádal také zásah dobrčických hasičů. 

U Kořínků na zahradě došlo k částečnému 

vývratu smrku u potoka a hrozil jeho pád na 

vedení elektrického vedení. Na základě volání 

na linku 150 v 16:56 tak byl v 16:58 vyhlášen 

pomocí sirén poplach. V důsledku silného 

větru však sirény mnoho lidí ani hasičů 

neslyšelo. Společně s vyhlášeným poplachem 

ale členové jednotky sboru dobrovolných 

hasičů v Dobrčicích obdrželi také informační 

SMS o nutnosti zásahu. V 17:13 byli již hasiči 

připraveni k zásahu. Nejdříve proběhlo 

zajištění ohroženého prostoru, aby do něj 

nemohly vstoupit nepovolané osoby 

a nevjížděla auta. Následně členové jednotky 

hasičů provedli ořez větví smrku tak, aby již ve 

větru nekladl tak velký odpor a nedošlo u něj 

k úplnému vývratu. Po zajištění stromu proti 

vývratu byl smrk ponechán k pokácení pomocí 

plošiny. Pokácení smrku provedli zaměstnanci obce ve středu 21.  března. 

V souvislosti s velkým větrem bylo vyhodnoceno, že bude nutné provést důkladnější 

prořezávku stromů v okolí elektrického vedení v celé obci. Rizikovými stromy jsou v této 

souvislosti zejména smrky s plytkým kořenovým balem a jasany, které jsou v posledních 

letech značně oslabeny chorobami a často u nich dochází k uhnívání kořenů.  

foto Petr Navařík 

 

Svoz bioodpadu v roce 2018 – sami nebo firmou??? 

V minulém čísle Dobrčických novin jsme Vám nastínili situaci ohledně odvozu 

bioodpadu, který již nebude zajišťován Horní Moštěnicí. Od té doby jsme intenzivně hledali 

řešení. V současné době již máme dvě varianty na svoz bioodpadu do kompostáren 

v Chropyni a v Zábeštní Lhotě. Jedná se o kompostárny vzdálené přibližně 14 km. Cena za 

vývoz vč. dopravy by zřejmě nepřesáhla 1.500 Kč/kontejner. Nicméně i toto by byl asi 

dvojnásobek ceny, za kterou jsme vyváželi bioodpad do Horní Moštěnice. 

Stále také musíme uvažovat o vybudování vlastní kompostárny. Nejedná se 

administrativně a technicky o jednoduchou záležitost, ale do budoucna je třeba zvažovat 

i tuto možnost. Každopádně by si to vyžádalo zakoupení odpovídající techniky.  

V obou výše uvedených variantách uvažujeme o zakoupení traktoru, kterým bychom si 

mohli odvážet bioodpad na kompostárnu sami. To bude vyžadovat také zakoupení nosiče 

kontejnerů. Spolu s dalším příslušenstvím musí traktor zajistit zimní údržbu komunikací 

(nutno pořídit radlici) a nakládání (nakladač s lopatou). V případě budování vlastní 

kompostárny bychom museli zakoupit také překopávač kompostu. Pochopitelně by traktor 

musel také sloužit potřebám občanů, např. k nakládce a odvozu materiálu v kontejneru 

(písek, stavební materiál, dřevo z lesa, aj.). Nicméně tato investice jistě nebude malá a je 

třeba vše důkladně zvážit. Můžeme diskutovat nad variantami zakoupení nového nebo 
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staršího traktoru a zda zakoupit traktor na splátky. Konečné slovo bude mít v této souvislosti 

zastupitelstvo obce, které musí vše pečlivě zvážit nejen s ohledem na užitek, ale také na 

finance.  

Ať už se rozhodneme pro jakoukoliv variantu, bude nutné maximálně zvýšit využití 

kontejneru na bioodpad. Z tohoto důvodu jsme museli vyhradit na dřevní hmotu samostatný 

prostor a tu pak likvidujeme odděleně. Jak již bylo psáno v informacích z činnosti obecního 

úřadu, tak předpokládáme, že v květnu budeme mít již zakoupený benzínový mobilní 

štěpkovač, kterým budeme schopni větve drtit. Štěpka pak bude pochopitelně využita na 

obci, nabídnuta případným zájemcům z řad občanů nebo vyvezena spolu s ostatním 

bioodpadem.  

Pokud bude mít někdo z občanů větší množství větví k likvidaci, bude vhodné se 

domluvit s obecním úřadem na přistavení štěpkovače a podrcení větví přímo na místě. 

V požadavcích bylo specifikováno, že štěpkovač musí zvládnout drtit větve o průměru do 

10 cm. To nám umožní drtit většinu větví, které se objevují v kontejneru na bioodpad. 

Marek Ostrčil 

 
Společenská kronika 

 

K 31. březnu 2017 má obec celkem 220 obyvatel: 111 mužů a 109 žen, z toho je 31 dětí 

do 15 let: 16 chlapců a 15 dívek. Za uplynulé období 1 občan zemřel. 

 

V měsíci březnu zemřel ve věku 67 let pan Břetislav Čada. Celé jeho rodině ještě jednou 

vyjadřujeme naši upřímnou soustrast. 

 

Zastupitelstvo obce gratuluje:  

V lednu oslavil své 70. narozeniny pan Jiří Roubíček. K jeho narozeninám mu 

pogratulovali zástupci obce u něj doma a předali mu dárkový balíček. Následovalo velice 

příjemné posezení, které se protáhlo do pozdních večerních hodin. Přejeme mu ještě jednou 

hodně zdraví, štěstí a spokojenost. 

 
 

Marek Ostrčil, Markéta Michálková, foto MO 
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Vážení občané, ačkoliv jsme v našich Dobrčických novinách nikdy neměli rubriku 

„Názory“, tak si dovolím udělat výjimku. Nechci, aby se o mně říkalo, že cenzuruji kritiku 

ze strany zastupitelů. Na druhou stranu nechci ponechat tyto připomínky bez reakce. 

Následující text dodal do novin zastupitel Jaroslav Chlapečka a v dalších odstavcích 

komentuji jeho připomínky já.  

Zároveň upozorňuji pana Chlapečku, že ve své historii Dobrčické noviny nikdy 

nesloužily k vedení předvolební kampaně, jak si to přál on již v roce 2014, kdy chtěl pro 

předvolební kampaň vyhradit prostor v novinách. Obsahem by měly noviny informovat 

občany o tom, co se událo, co se chystá, o záměrech, o kterých se bude diskutovat. K tomu 

jsou noviny doplněny o naučnou četbu a další zajímavosti z života obce. Dokud budu 

šéfredaktorem Dobrčických novin já, tak se v nich za obecní peníze nebude vést žádná 

předvolební kampaň typu „slibuji, prosadím“, atd. Tu si bude muset vést každý za vlastní 

finance. 

Marek Ostrčil 

 

Stav silnic a chodníků v naší obci 
Stav silnic v obci je víc než žalostný, občané silnice výstižně nazývají tankodromem. 

V posledních třech letech nebyla provedena údržba cest a oprava výmolů, pouze byla 

provedena nesmyslná navážka nebezpečného recyklátu na levou část cesty od točny 

k rybníku. Zanedbání pravidelné údržby se projevilo na cestách, prohloubily se výtluky 

a daleko více se narušil povrch cest takzvanými pavučinovými prasklinami. Fotografie 

nejlépe ukazují současný stav nejvíce postižené cesty od točny k rybníku.  
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S chodníky v obci jsme na tom snad ještě hůř. Již třetím rokem se snažím prosadit, aby 

byl vypracován projekt na opravu chodníků kolem cesty od točny po rybník – marně. Když 

ale nemáme zpracovaný projekt na chodníky, nemůžeme o dotaci žádat. Přitom dotace na 

opravu chodníků jsou každoročně k dispozici. Například obec Horní Moštěnice v roce 2016 

požádala a dostala na opravu chodníků deset milionů korun. Ve zpravodaji MAS partnerství 

jste se mohli dočíst, že všechny čtyři obce, které vloni o dotaci na opravu chodníků požádaly, 

ji dostaly. Jednalo se o částky od jednoho až po čtyři miliony korun. Po několika mých 

urgencích byl vypracován projekt na opravu chodníku a úseku cesty včetně příčného žlabu 

pro zachycování vody tekoucí od Kamence. Voda vyplavuje kamení a nečistoty na krajskou 

cestu naproti Skácelíkových. Odstřelující kamení od kol projíždějících aut je nebezpečné 

pro kolemjdoucí děti i dospělé a v neposlední míře mohou kameny poškodit okolní 

nemovitosti i parkující auta. (viz foto) Jen doufám, že se mi letos povede přesvědčit ostatní 

zastupitele, aby byl letos konečně tento padesátimetrový úsek cesty a chodníku opraven. 

Nebo raději koupí obec traktor za jeden a půl milionu korun? 

 

    
 

Jaroslav Chlapečka 

 

Reakce starosty 

Vážený pane Chlapečko,  

musím Vám dát za pravdu, že stav silnic a chodníků v naší vesnici je špatný, ale ve svém 

textu jste opomněl uvést několik skutečností a dokonce někde uvádíte zcela lživé informace. 

Pokusím se to napravit. 

Použití recyklátu je standardní postup pro určitou formu opravy silnic. Recyklát není 

ničím jiným než odfrézovaným asfaltovým povrchem cesty. Recyklát se dokonce přidává 

do nových asfaltových směsí. Z toho vyplývá, že pokládání nového asfaltu na cestu by pak 

muselo být taky špatné. Díky údržbě pomocí recyklátu jsme částečně zpevnili levou část 

vozovky. A díky tomu budeme moci v letošním roce kvalitněji zajistit opravu výtluků. 

Oprava děr pomocí obalované směsi nebo nástřikem nemá smysl, když jsou okraje díry 

z větší části tvořeny hlínou, pískem a kamením. Po očištění vozovky od kamenů a zbytků 

recyklátu (letos na jaře) budeme přeci moci zajistit opravu tak, aby byla trvanlivější. 

S generální opravou cest a chodníků se to má následovně. Stále v zastupitelstvu převládá 

názor (6 zastupitelů ze 7), že dokud nebudeme mít novou kanalizaci, tak nemá smysl 

investovat do nových cest a chodníků. Již 8. rokem se snažíte prosadit zcela nesmyslnou 

investici do oprav, které by měly vydržet snad více jak 20 let a přitom stále deklarovaným 

cílem zastupitelstva a většinovým požadavkem občanů Dobrčic je vybudování kanalizace. 
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To se pak tyto nové cesty a chodníky rozbijí? Není to mrhání penězi? Jak by nás asi hodnotili 

ti, kteří budou žít v Dobrčicích po nás? Ne, pro tento postup já ruku nezvednu.  

A v okamžiku, kdy máte naplánovanou kanalizaci, můžete přesně naplánovat i opravu 

chodníků a s tím související zakládání obecní zeleně. Dále jsem všechny zastupitele 

informoval o tom, že při jednání se Správou silnic Olomouckého kraje nelze o opravě její 

části komunikace v obci diskutovat, protože nemáme dořešené sítě – kanalizaci. I v této 

instituci problematiku budování kanalizací musí řešit. V letošním roce končí povolení pro 

vypouštění odpadních vod do Dobrčického potoka a naše obec bude muset požádat o jeho 

prodloužení. V tom posledním byla podmínka, že musíme dopracovat projekt na novou 

kanalizaci s ČOV. Tento projekt už má zpoždění kvůli územnímu plánu. Co bude až nám 

stát řekne, že už nebudeme moci vypouštět odpadní vody do potoka? Dotace jsou čím dál 

více omezené a v případě, že nám na to stát dá peníze, tak si hned rozbijeme zrekonstruované 

chodníky a cesty? 

S výše popsaným ale souvisí i žádosti o dotace. Horní Moštěnice má kanalizaci již 

vybudovanou. To se pak opravuje dobře, když víte, že pokud nepřijde nějaká havárie, že 

Vám chodníky a cesty vydrží mnoho let v dobrém stavu. A že jsou každoročně k dispozici 

dotace na opravu chodníků? To ano, ale jsou značně omezené, ať už procenty nebo 

technickými požadavky na chodníky, které cenu chodníků prodražují. A dotace přes MAS? 

Kdybyste si přečetl podmínky pro přidělení dotace, tak byste zjistil, že každý projekt musel 

řešit bezbariérové přístupy a přechody pro chodce. Bez nich by Vám projekt nepřijali 

k financování. Ne všechny z těch 4 zmiňovaných obcí mají čistírnu odpadních vod, ale jsou 

to obce větší, které mají větší rozpočet a následný zásah do opravených chodníků je nebude 

tolik finančně bolet, jako naši obec. Navíc dle dnešních norem každé budování přechodu 

pro chodce znamená nezbytně i zásah do vozovky. Povšimněte si také situace v Horní 

Moštěnici, ta neměla dotaci přes MAS, ale po rekonstrukci chodníků zmizely snad dva 

přechody pro chodce. To jistě mělo svůj důvod, proč tam ty přechody nemohly zůstat. 

A hlavně, potřebujeme vůbec přechody pro chodce? Máme do nich investovat peníze?  

Dále je smutné, že zmiňujete ve svém příspěvku dotace přes MAS, když jsem Vás již 

na zasedání zastupitelstva upozorňoval na výše uvedené skutečnosti. Možná byste si do 

svého sešitu občas měl zapsat i ty důležité poznámky a ne jen to, co chcete slyšet. 

A oprava cesty na Kamenec? Nechápu proč se stavíte do role, že jako jediný s tím chcete 

něco dělat, když jsme se již mezi zastupiteli dohodli (včetně Vás), že oprava bude prováděna 

po částech. Přičemž úprava cesty by pak měla být co nejjednodušší, protože opět musíme 

brát ohled na případnou stavbu kanalizace. 

A co se týče té Vaší laciné narážky na zakoupení traktoru – situace není tak jednoduchá, 

aby se řeklo ano nebo ne traktoru za 1,5 mil. Pro zastupitelstvo teprve připravuji podklady, 

aby se mohlo rozhodnout, zda traktor pořídíme nebo ne. Důvody pro a proti jsem již zmínil 

v informacích a zajímavostech. Každopádně o tom bude rozhodovat celé zastupitelstvo. 

Marek Ostrčil 
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DSO Přestavlcký les – nový odborný lesní hospodář a těžba dřeva 
 

V úterý 2. ledna se konala Valná hromada DSO Přestavlcký les, na které se schvaloval 

nový odborný lesní hospodář, kterým se stal pan Jiří Pálka z Bochoře. Hned následující 

víkend se konala vycházka do lesa a rozdělení podílů pro samovýrobu mezi jednotlivé obce. 

V letošním roce nebyla těžba dřeva řešena prostřednictvím komerčního těžaře, ale pouze 

prostřednictvím samovýrobců a tak na Dobrčice připadlo 14 podílů, které vždy 

představovaly min. 20 prm kvalitního dřeva. U většiny podílů se jednalo o těžbu zdravých 

stromů, které bylo nutné v rámci výchovy lesa vykácet. Cena za dřevo byla stanovena na 

300,- Kč/prm tvrdého dřeva, 200,- Kč/prm měkkého dřeva a větve do průměru 7 cm za cenu 

50,- Kč/prm. Od samovýrobců, kteří si letos vylosovali dřevo, mám informaci, že byli 

s cenou i kvalitou dřeva velmi spokojeni. Podobné ohlasy jsou slyšet i v Přestavlkách a Staré 

Vsi. Jsem tomu rád a věřím, že můžeme i v příštích letech očekávat těžbu dřeva zejména 

samovýrobci. Tomu je nakloněn i nový odborný lesní hospodář. Domnívám se, že těžba 

dřeva samovýrobci byla k lesu také šetrnější. To ale musíme ještě dále posoudit.  

Díky silnému větru v polovině března došlo k velkým vývratům v našem lese 

a s ohledem na skutečnost, že mnohé vyvrácené stromy jsou stále zavěšeny v korunách 

okolních stromů, bude třeba toto dřevo částečně zpracovat již nyní. Odborný lesní hospodář 

odhadl vývraty na více jak 200 m3 dřeva. Což představuje jistě více jak polovinu toho, 

co bylo vytěženo samovýrobci v zimě. S ohledem na bezpečnost je potřeba tyto stromy 

odborně stáhnout traktorem a bezpečně pořezat. Problém ale je v tom, že k podobným 

škodám v lesních porostech došlo v širokém okolí Dobrčic a tak většina težařů, kteří mají 

potřebnou techniku, není k dispozici. Budeme se tak snažit v maximální možné míře 

zpracovat zejména smrkové a březové dřevo a tvrdší druhy vyvrácených stromů budou 

zřejmě ponechány až na zimní těžbu. Ačkoliv zákon umožňuje těžbu dřeva z kalamit 

i v době vegetace, není naším cílem za každou cenu celé léto těžit toto kalamitní dřevo. 

V tomto roce 

proběhne také oprava 

jednoho zhrouceného 

propustku v lese při 

hranici našeho lesa se 

soukromými vlastníky 

(cesta od červené chaty 

směrem na Starou 

Ves). V letošním roce 

budeme nuceni zřejmě 

zahájit výsadbu holin, 

které vznikly po těžbě 

kůrovcového dřeva. 

Smrky v našem lese 

jsou výrazně decimovány kůrovcem a vzniklé holiny jsme povinni dle zákona do určité doby 

osázet. Vzniknou tak malé školky (oplocenky). Vysazovat se tam budou jen listnaté stromy. 

O tom, jak se hospodářsky vydařila letošní těžba dřeva v lese, vás budu informovat 

v některém z dalších čísel Dobrčických novin.      

Marek Ostrčil 
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Jinan je jiný 
 

Letos slaví naše země 

100. narozeniny. A tak se přímo nabízí, 

abych psala o stromě národním. Ale 

nebudu, schovám si ho až na podzimní 

číslo. S výročím - a se vším co se teď 

ve společnosti děje a s čím často 

nesouhlasím a co mne stále udivuje – 

je ale spojená jiná moje myšlenka: je 

důležité nezapomínat. A na 

nezapomínání je dobrý jinan 

dvoulaločný (Ginkgo biloba). Tak tady 

ho máte: 

Podle vědeckých studií prý neléčí 

téměř nic, ale čínská medicína ho užívá 

již tisíce let. Měl by hlavně zlepšovat 

průtokové vlastnosti krve, mít 

antioxidační účinky a působit na srdce 

i mozek. A to tak, že budete křepcí, 

pomaleji stárnoucí a nezapomínající! 

Zajímavé je, že nemá vedlejší účinky, 

proto se užívá dlouhodobě a takto 

vlastně i musí. Trvá 4-6 týdnů, než 

ucítíte efekt. 

Jinany se mohou dožívat až 2000 

let, ale jako rostlinný druh se na Zemi 

vyskytují už od druhohor. Pamatují 

tedy dobu před 200 miliony let, kdy se 

na jejich listech pásli dinosauři. Vědci 

se domnívají, že jinany mohly přispět 

k obrovskému rozmachu těchto tvorů, 

protože jejich listí nabízelo lepší pastvu 

než jehlice jiných, tehdy rostoucích 

rostlin. Byly to hlavně nahosemenné 

jehličnany, ke kterým se jinan řadí, 

přestože patří zároveň mezi opadavé 

listnáče. Jeho list vějířovitého tvaru má 

zvláštní vidličnatou žilnatinu, která 

ukazuje, že jsou to vlastně jehlice srostlé 

do listu. Listy jsou dvojího typu. 

Na zkrácených větvičkách, říká se jim 

brachyblasty, vyrůstají ve svazečcích 

nerozštěpené listy, na delších větvích 

jednotlivé rozštěpené listy. Listy se na podzim barví nádherně zlatě a opadávají.  

Rozštěpený typ listů jinanu 

Ginkgo biloba – Jinan dvoulaločnatý 
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Vlastí planých jinanů je 

jihovýchodní Čína, kde jsou dodnes 

stromy posvátnými a vysazují se 

k chrámům a kolem domů. Původ 

slyšíme i v jeho jménu, v překladu 

z čínštiny znamená „stříbrná 

meruňka“. Svým škrabopisem ale 

botanik Kaempfer způsobil zkomolení 

původního „ginkyo“ na dnešní známé 

ginkgo. Dnes najdeme tyto stromy po 

celém světě, protože jsou nenáročné, 

snáší suché a znečištěné prostředí, 

netrpí chorobami a ani je nenapadají 

škůdci. Jsou všestranně použitelné. 

O vitalitě jinanu svědčí i to, že některé exempláře přežily nedaleko epicentra výbuchu 

atomových bomb v Japonsku. 

Jinan je krásný strom kuželovitého tvaru, v zimě připomíná hrušeň. Zpočátku roste 

pomalu, semena vytváří až po 20-30 letech a dorůstá výšky až 40 metrů. Zahradníci množí 

i mnoho tvarově odlišných kultivarů. Můžete zkusit jinan nařízkovat, ale nebude vzrůstný, 

proto se raději roubuje. Sbírat a vysévat můžete i semena, ale pouze ze samičích stromů, 

které rostou blízko samčích a jejichž vajíčka byla oplodněna. Jen ta vyklíčí. A když jsme 

u pohlaví, pamatujte, že do zahrady se více hodí strom samčí. Samičí strom vytváří na 

podzim semena, která vypadají jako velké třešně. Jsou na dlouhé stopce a mají dužnatý obal 

žluté barvy. V tom jsou obsaženy organické látky, které příšerně smrdí a po opadu by vás 

ze zahrady suverénně vyhnaly. Zvláštní ale je, že i na starších exemplářích samčích jedinců 

se mohou vyskytovat plodné větve. 

Uvnitř „jinanotřešní“ se schovávají velké pecky, jejich jádra se v Číně praží a jsou 

součástí mnoha jídel. Nadměrná konzumace prý může způsobovat otravy. 

Snad jsem na nic nezapomněla... a vám přeji totéž.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Jana Kosturová 

  

Podzimní zbarvení listů na brachyblastech 

Semena jinanu dvoulaločnatého 
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Ten náš medvěd dobrčický 
 

Oslavy masopustu byly vždycky společenskou událostí a lidé se při nich dobře bavili. 

Písemnými zprávami jsou doloženy ze 13. století, ale jejich původ sahá pravděpodobně 

mnohem dál do minulosti. Pod názvem masopust se skrývá celé období od Tří králů až do 

začátku postní doby, hlavně však poslední tři dny, jimiž toto období končí. Na Moravě se 

označuje jako fašank, ostatky, šibřinky ale také, tak jako u nás v Dobrčicích, vodění 

medvěda. 

V poslední době dochází na mnoha místech k obnově masopustních zábav z iniciativy 

obcí, různých spolků, folklorních souborů nebo jen několika nadšenců, kteří chtějí pro sebe 

či pro své okolí přichystat dobrou zábavu. Bohužel se v mnoha případech jedná o snahu ne 

příliš zdařilou, působící často jaksi strojeně až uměle. Naštěstí tomu tak není u nás, v naší 

obci. Podle sdělení pamětníků nebyl masopust v Dobrčicích nikdy přerušen a je pořádán 

každoročně, od nepaměti. Myslím, že tímto se mohou pochlubit málokde a my všichni 

můžeme být na tuto krásnou tradici právem hrdi. 

Jako kluk jsem vyrůstal 

v malé vesnici nedaleko 

Olomouce, kde masopustní 

veselí bylo již dávno 

zapomenuté, mně neznámé. 

Jaké bylo moje překvapení, 

když jsem se s ním setkal po 

nastěhování do Dobrčic! 

Bylo to samozřejmě 

překvapení příjemné a letos 

jsem se masopustní 

obchůzky naší obcí zúčastnil 

již po páté. Za těch několik 

málo roků se snažím o to, 

aby se do průvodu vrátily 

masky tradiční, jako je 

například kominík, voják, 

žid, smrtka nebo třeba slaměný. Nápadů a inspirace je mnoho a jsem rád, že v tomto nadšení 

nezůstávám osamocen. Je dobře, že se pro tuto akci najde vždy dost účastníků, přičemž 

nemusí vždy nutně oblékat již zmíněné masky tradiční. Možností, jak pobavit ,,svojí“ 

maskou, je nespočet a vynalézavosti se meze nekladou. 

Já tuto zajímavou a milou tradici vnímám především jako setkání s lidmi. Vždyť kolikrát 

do roka máme možnost společně obejít všechna stavení v obci a promluvit s jejich obyvateli, 

byť jen pár slov. Ochutnat výtečnou pálenku, pochválit podařené koblížky, či jiné dobroty 

a povzbudit medvěda, aby při muzice pěkně vytančil paní hospodyni. Slaměný podaruje 

klásek obilí, aby se napříště mnoho urodilo, kominík zkontroluje komín, žid možná prodá 

něco nepotřebného a může se jít o dům dál. 

Vážení spoluobčané, važme si tohoto našeho vodění medvěda více než doposud 

a věřme, že nám ho sem tam může někdo i závidět! Mé poděkování na závěr patří všem, 

kteří se snaží tuto tradici zachovat účastí v průvodu masopustních masek a samozřejmě také 

těm, kteří věnují svůj čas přípravě pohoštění. Vždyť co by to bylo za veselí, kdyby většina 

domů zůstala zavřená! 

Petr Navařík  
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Knihovna v Dobrčicích 
 

V úterý 6. března se v Městské knihovně v Přerově konalo setkání zřizovatelů obecních 

knihoven sdružených do střediska Přerov a Všechovice. Kromě informací o běžných 

hospodářských výsledcích, dotacích na výkon regionálních funkcí a předání návrhů na 

příspěvek k zakoupení nových knih do obecních knihoven jsme byli také informováni, že 

poslední léta neustále pokračuje pokles čtenářů a výpůjček knih. Naopak roste návštěvnost 

akcí pořádaných v knihovnách a také se rozvíjí i výpůjčky společenských her či 

audiovizuálních nosičů. Zároveň byli přítomní starostové vyzváni k péči o knihovny, aby 

prostředí knihovny bylo pro návštěvníky příjemné a neodrazovalo je svou ponurostí. 

V pondělí 19. března se v naší knihovně uskutečnila metodická kontrola z Městské 

knihovny v Přerově a Vědecké knihovny v Olomouci. Za Dobrčice se kontroly zúčastnila 

naše knihovnice paní Libuše Skácelíková a starosta obce. V rámci této návštěvy byla 

doporučena některá opatření, která by měla zvýšit atraktivitu knihovny – nová výmalba, 

pořádání akcí pro děti, zakoupení deskových her pro výpůjčky, … 

 

 
 

Na základě této návštěvy jsme se rozhodli, že knihovnu vymalujeme a zároveň zapojíme 

do nové výmalby i děti. Stopy jejich rukou na stěně budou jistě naší knihovně slušet.  

O termínu akce vás včas budeme informovat. Pokud by měl někdo zájem o uspořádání 

zajímavé akce přímo v knihovně, budeme rádi, když se za námi zajdete domluvit. 

Dále chceme zpřístupnit aktuální seznam knih, které jsou v naší knihovně k dispozici. 

Na webových stránkách naší obce naleznete odkaz na obecní knihovnu, kam ve spolupráci 

s přerovskou knihovnou nahrajeme prostý seznam knih. V případě seznamu knih, které jsou 

zapůjčeny z přerovské knihovny (tzv. cirkulace) ještě možnost získání jejich výčtu řešíme. 

Snad Vám tak pomůžeme najít vámi hledanou knížku nebo vás to jen přivede k výpůjčce 

zajímavého titulu. 

Naše knihovna pochopitelně také nabízí možnost meziknihovní výpůjčky. 

Vámi hledaný titul, který v naší knihovně není k dispozici, pro vás naše paní knihovnice 

zajistí u jiné knihovny. Tato služba je zpoplatněna a o podmínkách se musíte informovat. 

No a co jiného napsat o naší knihovně? Je sice malá, ale jistě má co nabídnout. Čtenářský 

poplatek je 20,- Kč/rok a je otevřena vždy v pátek od 15:30 do 17:30 hod. K dispozici je 
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v ní také počítač s přístupem na internet (ten byl v březnu vyměněn za novější a rychlejší) 

a také tiskárna s kopírkou, kde si můžete za drobný poplatek cokoliv černobíle vytisknout 

či okopírovat. Navštivte naši knihovnu. Určitě se vám bude líbit. Zejména až v ní 

vymalujeme ;-)  

 

Trocha statistiky z naší knihovny v Dobrčicích 

Ukazatel Rok 2016 Rok 2017 Rozdíl 

Čtenáři 11 14 +3 

Výpůjčky 242 282 +40 

Návštěvnost 73 85 +12 

Počet knih 1140 1166 +26 

 

 
 

 
 

Marek Ostrčil, foto MO 
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Kulturní a společenské akce 
 

Malá připomínka začátku letošního roku – Ohňostroj s vatrou 

Letošní ohňostroj k novému roku se uskutečnil na točně, protože na Kamenci byly 

špatné terénní podmínky. Novoroční ohňostroj si nenechalo ujít několik desítek našich 

občanů a mnoho dalších ho sledovalo ze svých oken a balkonů. 

 

 
 

    
foto Miluše Ostrčilíková, fotogalerie je dostupná na webových stránkách obce   



 _______________________________________________________________________ Dobrčické noviny 1/2018 

21 

 

Koncert smíšeného pěveckého sboru Vokál 

Loňský koncert Smíšeného pěveckého sboru Vokál se uskutečnil 15. prosince 2017. 

Hlavním bodem jejich koncertu byla Vánoční mše od J. J. Ryby, která se i přes nachlazení 

sólistů přítomným návštěvníkům líbila. Po koncertu následovalo pohoštění členů sboru 

i přítomných návštěvníků. Stejně jako v loňském roce byla účast občanů Dobrčic hojná a tak 

bylo dohodnuto vystoupení sboru i před letošními Vánocemi. 

 
 

 
 

       
foto Miluše Ostrčilíková, fotogalerie je dostupná na webových stránkách obce 
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Masopust v Dobrčicích 2018 

V sobotu 10. února se konal tradiční masopustní průvod – vodění medvěda. Nálada byla 

úžasná, počasí také vyšlo a těch masek …. Prostě, zase se to vydařilo. Kdyby nebylo tolik 

hospodyněk nemocných, asi by masopustní průvod chodil o dvě hodiny déle. Všem moc 

děkujeme a těšíme se na příští rok. 
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foto Miluše a Karel Ostrčilíkovi, fotogalerie je dostupná na webových stránkách obce 
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Petr Tobolík a jeho zážitky ze Skandinávie 

Přesně týden po masopustním průvodu se konala v sále OÚ beseda s Petrem Tobolíkem, 

který jezdí se svými kamarády dobrodruhy pravidelně do Laponska rýžovat zlato. Ti, kteří 

Petra neznáte, tak vězte, že z něj bude brzy Dobrčák – opravuje si dům u lesa vedle domu 

Michalčákových.  

Svoji přednášku pojal nejen jako ukázku fotografií, ale také na začátku svého povídání 

poučil všechny přítomné o tom, jak se zlato těží, jaká je jeho hodnota, návaznost na národní 

měny, aj. Poté se pustil do promítání fotek a videí, do vyprávění o svých zážitcích 

a neopomněl donést i zlaté šupinky a krabičku drahých kamenů – granátů. Celou více jak 

dvouhodinovou besedu zakončil videem s polární září. 
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foto MO a Miluše Ostrčilíková, fotogalerie je dostupná na webových stránkách obce 

 

Retro ples v Dobrčicích 

V pátek 2. března se uskutečnil obecní ples, který byl již tradičně stylový. Tentokrát se 

jednalo o RETRO ples. Maskám byla ponechána volnost výběru oděvu z celého 20. století. 

Výběr tématu a kapela Esmeralda zajistila pro plný sál OÚ výbornou atmosféru a zábavu. 

Přinášíme několik fotografií, které se nám podařilo získat. Pokud disponujete fotografiemi, 

které nemáme, prosíme o jejich zaslání na obecní e-mail. Rádi vaše fotografie uveřejníme 

na webových stránkách. 
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foto David Franke, Bronislav Skopal, Marek Ostrčil, Eva Jurčíková, Štefan Michalčák 

fotogalerie je dostupná na webových stránkách obce 

 

Květnová neděle 

Na Květnou neděli obcházely naši vesnici dívky s májem. Letos se jich sešlo celkem 18, 

přitom v některých okolních vesnicích chodilo třeba jen 5 dívek.  

Je dobře, že se tato tradice u nás udržuje. Milé maminky, příští rok opět přichystejte své 

dcery na obchůzku s májem. Koledu si zaslouží stejně jako chlapci o Velikonočním pondělí. 

V Dobrčicích jsou dívky očekávány hospodyňkami v celé vesnici. 

 

 
 

foto Miluše Ostrčilíková, fotogalerie je dostupná na webových stránkách obce  
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Klub seniorů 
 

Na březnovém posezení klubu seniorů si senioři prohlédli rodinné fotografie z minulého 

roku. Vedení klubu také pozvalo na posezení harmonikáře ze sousední obce Beňov. 

Pan Svatopluk Šrámek přijel i s manželkou – zpěvačkou. Senioři si při harmonice s chutí 

zazpívali spoustu moravských písniček, ale připomněli si i ty, na které již dávno zapomněli. 

Sezení se tak oproti obvyklé době protáhlo, ale všichni odcházeli spokojeni. 

 

    
 

 
 

Jaroslav Chlapečka 

  



 _______________________________________________________________________ Dobrčické noviny 1/2018 

29 

 

Nejbližší plánované kulturní, společenské a sportovní akce 
 

▪ Košt slivoviční, sobota 7. dubna od 19:00, Hospoda na Tvrzi 

▪ Brigáda na výsadbu vrb u Dobrčického potoka, sobota 14. dubna od 9:00, za rybníkem 

▪ Vítání občánků a Den matek, neděle 13. května, sál OÚ 

▪ Okrskové hasičské závody v požárním sportu, sobota 19. května, výletiště 

▪ Dětský den v Dobrčicích, sobota 2. nebo 9. června od 14:00, výletiště 

▪ Setkání obcí mikroregionu Moštěnka, sobota 16. června, Beňov 

▪ Neckiáda (Prasečí lodě), sobota 23. června od 13:00, výletiště 

 

Výše uvedené termíny se mohou změnit. O jednotlivých akcích budete včas informováni. 

 

Marek Ostrčil 

 

Pozvánky 
 

HOSTINEC NA TVRZI 
ZVE NA TRADIČNÍ 

 

KOŠT SLIVOVIČNÍ 
 

V SOBOTU 7. DUBNA 2018 OD 19:00 HOD. 

 

Slivovici ochutnáme,  

té nejlepší bodík dáme. 

 

Máš-li chuť a čas, přijdi taky koštovat! 

 

SRDEČNĚ ZVE ŠENKÝŘKA 
 

Podmínky, dotazy, vzorky – podrobnosti v hospodě   
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BRIGÁDA NA VÝSADBU VRB  

U DOBRČICKÉHO POTOKA 
 

V rámci Revitalizace toku a nivy Dobrčického potoka bylo vysazeno téměř 1000 vrbových 

proutků. Z důvodu sucha a okusu zvěří se většina proutků neujala  

a jsme nuceni tyto porosty vrb nově vysadit. 

 

Budeme rádi, pokud nám s tím pomůžete. 

SOBOTA 14. DUBNA 2018 OD 9:00 ZA RYBNÍKEM 

 

Teplé i studené nápoje budou pro všechny zajištěny.  

Po brigádě táborák s opékáním. 

Odklad akce jen v případě deště. 
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